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ACTA JUNTA MUNICIPAL DE LES PARTIDES DEL NORD 

ALTABIX, LA GÀL·LIA, FERRIOL, LES VALLONGUES, JUBALCOI, SALADES I SANTA ANNA 

 

Data: 11/11/2021 

Hora de començament: 19,30h 

Assistents: 

- Regidora de Participació: Purificación Vives Pérez 

- Regidor de Pedanies: Vicente Alberola Gonzálvez 

- Alcalde Pedani d’Altabix: José García Alonso 

- Alcalde Pedani de Jubalcoi-Salades: Manuel Martínez García 

- Alcalde Pedani de Santa Anna: Tomás Torres Piñero 

- Alcalde Pedani de la Gàl·lia: José García 

- Representant Grup PP: Manuela Mora 

- Representant Grup Vox: Samuel Ruiz 

- Representant AV Santa Anna: Ángeles Ballester Alcaraz. 

- Representant AV Camí dels Puços i adjacents: Adoración Martínez Román 

- Representant AV Part. rural d’Altabix: Virgilio López Camarasa 

- Representant AV La Gàl·lia - Part. rural d’Altabix: José García 

 

Hora d’acabament: 21.00 h 
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1. Lectura i aprovació de l’acta anterior 

La regidora de Participació, Puri Vives, dona la benvinguda als assistents a la Junta i pregunta si 

tots han rebut l'acta anterior. 

La representant de l'AV Santa Anna, Ángeles Ballester, diu que no l'ha rebuda. 

Puri Vives comenta que s'ha enviat a l'associació, però que si ella com a representant no l'ha 

llegida, se li pot deixar una còpia perquè la llija abans de la votació; que s'ajorna per al final de 

la reunió. 

 

2. Qüestions d'interés de les pedanies pertanyents a la Junta 

Puri Vives comença aquest punt amb la lectura de les actuacions del Pla de Pedanies 2020-2023 

que afecten les que componen aquesta Junta. Explica que s'han realitzat o es realitzaran les 

següents actuacions: 

En l'apartat de millores de l'Espai Públic, es troba: 

El pla d'asfaltat de vials i camins de terra, i el pla d'adequació del paviment en voreres i vials. 

En l'Àrea de Modernització i Manteniment, comenta que s'estan renovant de manera gradual 

tots els contenidors en mal estat per un nou model; i es reforçarà la presència del punt net 

mòbil al gener amb l'arribada d'un nou vehicle. 

D'altra banda, comenta que està en fase d'execució una nova àrea de jocs infantils en el recinte 

del centre cívic. A més, s'està licitant un contracte per a la reparació del camí que va de Salades 

a Santa Anna. També està prevista l'adquisició d'un nou vehicle per al desbrossament de 

camins. 

Sobre el tema del Padró, diu que el Negociat d'Estadística els ha informat que està en la seua 

última fase, pendent d'enviar els últims requisits que s'han sol·licitat des de Madrid, i que a 

tindre alguna contestació ho comunicaran. 

Així mateix, sobre el wifi en els centres cívics, explica que està en tràmits de licitació, però que 

es retardarà per la falta de subministraments. Per a acabar, els comenta que ja s'han représ les 

activitats en els centres cívics, i que encara continuen vigents les mesures sanitàries. 

 

3. Precs i preguntes 

Ángeles Ballester, representant de l'AV Santa Anna, diu que en el centre cívic s'estan fent classes 

de zumba, i han observat que a vegades no es compleixen les distàncies de seguretat ni l'ús de 
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les màscares. Volen saber si la responsabilitat que es complisca la normativa és de l'associació 

o de l'empresa que realitza els tallers. 

Puri Vives contesta que els tallers que s'estan impartint depenen de Benestar Social, i que quan 

passe una cosa així, s'informe la Regidoria de Participació perquè ho comuniquen a l'empresa 

que gestiona les activitats. 

Ángeles Ballester comenta que tenen un problema de robatoris en el camp, i que s'ha vist una 

furgoneta que sembla “sospitosa”, que va recollint ferralla. 

Puri Vives diu que la policia ja està avisada sobre una furgoneta blanca que els ocupants van 

cridant de casa a casa i publicitant una marca d'aigua. Segons sembla, és una estafa. 

Ángeles Ballester explica que en la pedania hi ha moltes persones majors sense recursos, i 

sol·licita disposar d'un lloc on puguen fer activitats. A més, comenta que hi ha pocs contenidors 

de reciclatge. D'altra banda, explica que, des de fa temps, hi ha un assentament de persones 

d'ètnia gitana en la pedania. Diu que no vol que se li malinterprete, que no ho diu per la seua 

ètnia, però estan notant una falta de material per la zona. No saben amb certesa que siguen 

ells, però els veïns troben a faltar coses. D'altra banda, comenta que ella té la conducció d'aigua 

i la clau de pas per fora de sa casa, i a vegades es queden sense aigua. 

Manuela Mora, representant del grup PP, els diu que parlen amb Aigües d'Elx. 

El representant de l'AV Santa Anna comença explicant que molts veïns no tenen comptadors 

d'aigua, i a més hi ha una gran deficiència en el sistema elèctric, ja que no hi ha hagut inversió 

en molt de temps. Comenta que en La Diputació ixen subvencions tots els anys per a millores 

d'infraestructures elèctriques de partides rurals, i pregunta si seria possible demanar-les des de 

l'Ajuntament. 

Puri Vives contesta que hi ha subvencions que segons la quantitat de població es poden 

demanar, però caldria veure quin tipus subvencions són. 

D'altra banda, el representant de l'AV Santa Anna comenta que Red Eléctrica Española paga per 

passar la línia d'alta tensió per les propietats i que això es reinverteix en la pedania; però que 

ells no han vist cap benefici per aquest concepte quan per Santa Anna en passa una. 

Vicente Alberola, regidor de Pedanies, contesta que això de les infraestructures elèctriques 

competeix a Iberdrola, i diu que demanaran una reunió amb ells a veure què s'hi pot fer. 

El representant de l'Associació de Veïns de Santa Anna pregunta si l'Ajuntament podria fer un 

projecte i enviar-lo a la Diputació; a més, comenta que en 30 anys que porta en la partida, no 

hi ha hagut ni una sola petició de l'Ajuntament a la Diputació per a fer alguna cosa en la pedania. 
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Vicente Alberola li contesta que està afirmant alguna cosa que ell desconeix, i li Informa que 

ara mateix La Diputació està fent una inversió important en les pedanies d'Elx, concretament 

en les instal·lacions esportives. Sobre la qüestió elèctrica diu que, segur que hi ha deficiències, 

i que per a donar solució al problema ho parlarà amb Iberdrola. Opina que una reunió podria 

ser un bon inici. 

Tomás Torres, alcalde pedani de Santa Anna, comenta sobre el tema del desbrossament de 

camins, diu que ja ha telefonat perquè es faça i que en general està tot bé. 

Virgili López, representant de l'AV Part. rural d'Altabix, comença dient que després de la Covid, 

la pedania necessita molta neteja de mala herba i de poda; comenta que a vegades el servei de 

neteja no recull el que poden i el deixen en els vorals. D'altra banda, comenta que hi ha un camí 

pel qual van els pares al col·legi, del qual només s'ha asfaltat un tros. Sobre el tema de l'autobús, 

explica que durant la pandèmia es va canviar el recorregut de la línia, diu que l'Ajuntament quan 

estaven les restriccions per la pandèmia els va plantejar reduir el nombre de viatges i combinar-

lo amb la línia que va al Pantà; però ara els agradaria que tornara a l'itinerari anterior a la Covid 

perquè és més ràpid. 

Puri Vives li diu que li passarà la proposta a la regidora de Mobilitat, Esther Díez. 

Virgili López comenta sobre el clavegueram que es va posar a la Gàl·lia, que va quedar un tram 

sense posar-ne; l'Ajuntament va al·legar qüestions de tipus tècnic. Els veïns continuen 

demanant aquest servei. Quant al col·legi de la Gàl·lia, diu que la zona on aparquen els pares 

està una mica deteriorada. Sol·licita que s'arregle. Comenta també que per on passa l'autobús 

hi ha alguns fanals, però creu que són insuficients; sol·licita que se n'hi pose algun més. Així 

mateix, comenta que hi ha un desguàs d'aigües fluvials en la zona de la gasolinera, i que hauria 

de netejar-se. D'altra banda, demana més contenidors de fem, i que siguen més accessibles, ja 

que diu que a la gent gran li costa obrir la tapa. Finalment, explica que tenen problemes amb 

les olors que genera la planta de fems. 

José García, alcalde pedani de la Gàl·lia, diu que en la seua pedania no tenen problemes d'olors, 

que ara ha millorat bastant. Opina que es va fer una bona inversió i es nota. 

Virgili López parla sobre la seua representació en el Debat de l'Estat del Municipi. Diu que va 

enviar un correu a totes les associacions de la Junta, però que no va obtindre'n resposta. 

José García diu que ell no va rebre cap correu, i opina que quan Virgili López va parlar en el 

Debat, el que va dir no va ser consensuat amb la resta d'associacions. 

Virgili López, sobre planta de fem, diu que no és que faça olor a totes hores, però que segons 

com bufe el vent, sí que hi ha dies que fa olor. Explica que ara el que es fa és compost, que 
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abans no s'hi feia, i el que fa olor és el compost assecant-se fora de les naus. Demana que es 

busque una solució. 

José García explica que s'està fent ara el desbrossament dels camins, i que, en les labors de 

manteniment, els treballadors de l'Ajuntament no poden parar-se per a recollir la brossa, que 

això ho fa Urbaser, que passa després i la recull. A més, comenta que s'asfaltaran alguns camins. 

Sobre l'aparcament del col·legi, diu que tenen permís per a usar-lo, i que fa poc es va arreglar, 

però que com que és una zona rocosa, quan plou es desbarata. Sobre els fanals, comenta que 

això de posar-n'hi més, està complicat, ja que no hi ha espai suficient perquè no hi ha voral, 

però que s'està veient alguna solució. Per a acabar, diu que el clavegueram està programat en 

el Pla de Pedanies. 

Vicente Alberola explica que les qüestions que ha estat comentant José García s'han tractat 

conjuntament. Sobre l'enllumenat, diu que s'ha posat el que s'ha pogut, a causa de l'espai 

disponible. En el tema del clavegueram, diu que falta per fer la pitjor zona de totes, i que serà 

un problema; comenta que s'està buscant la millor de les solucions. Finalment, diu sobre la 

planta de fem que, des de la modernització d'aquesta, s'han reduït les molèsties als veïns. 

Dori Martínez, representant de l'AV de Camí dels Puços i adjacents, comenta que la planta de 

fems fa olor de vegades, però molt menys que fa uns anys.  

D'altra banda, reivindica la passarel·la per als vianants de la rotonda, que encara no s'ha fet; diu 

que sí que es va realitzar el pas per als vianants per davall de l'autovia, i que els veïns estan molt 

contents, encara que ara l'han tallat per obres en la via del tren, i fins que no les acaben no el 

poden usar. Així mateix, diu que els fanals del passatge sempre estan apagats, comenta que 

Héctor Díez els va dir que anava a veure si podia demanar la cessió d'aquest pas, que és 

competència de La Generalitat, perquè l'Ajuntament s'encarregara del manteniment. A més, 

comenta que hi ha dues parades d'autobús en aquest lloc i que estan a les fosques.  

D'altra banda, comenta que el pedani s'implica molt en les necessitats de la pedania, diu que 

van estar insistint en el desbrossament dels camins, ja que hi ha veïns amb alguna discapacitat 

i hi havia risc alt d'atropellament per falta de visibilitat dels conductors. Explica que el pedani 

va esbrossar la part més perillosa del camí. Quant a la recollida de les restes del desbrossament, 

argumenta que, si es queden diversos dies en la cuneta sense recollir i fa vent, acaben 

escampant-se per tota la pedania.  

A més, sol·licita que s'asfalte un tros del camí de Benavent que va quedar sense fer. Sobre el 

pas que es va fer per davall del Canal del Taibilla, diu que cau aigua i està molt brut. 

 

Jose García contesta que ja va parlar amb els responsables, perquè s'havia trencat una 

canonada i la van arreglar. 
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Dori Martínez proposa que s'asfalte el camí dels Puços fins a les parets de les parcel·les, y a més 

a més, el camí de Benavent, per a evitar el tema del desbrossament; comenta que aquest camí 

passa pel barranc i els veïns han reclamat l'asfaltat.  

D'altra banda, diu que entre els veïns i el pedani estan posant bancs en les parades d'autobús, 

explica que els estan fent els mateixos veïns, que són molt “apanyats". Comenta que també han 

posat bombetes LED prop dels contenidors, ja que la gent gran havia d'anar amb la llanterna a 

tirar el fem perquè no hi havia llum. Sol·licita contenidors de reciclatge de vidre, paper i plàstic 

per a la part de Jubalcoi, en el camí de Benavent; i per al camí dels Puços, dels dos que n'hi ha, 

sol·licita que un siga adaptat per a persones amb discapacitat. Finalment, informa que estan 

apuntats a Veïns en Alerta, i que en la pedania els veïns s'ho han pres molt seriosament. 

 

Vicente Alberola diu que molts dels temes que s'han tractat són reiteratius, i alguns no tenen 

fàcil solució. Sobre els camins dels quals s'ha parlat per a asfaltar, alguns ja estaven en el llistat, 

però d'altres són nous. En breu, es farà una nova neteja de camins, els diu que envien els que 

estan pendents a la Regidoria de Pedanies. 

Virgili López pregunta si es pot demanar a La Generalitat una subvenció per al clavegueram. 

Vicente Alberola contesta que l'Ajuntament sol·licita tot el que ix, que si n'hi haguera alguna, 

se sol·licitarà. 

Ángeles Ballester pregunta que si es posaran els contenidors per a la poda, i informa que a Santa 

Anna s'està formant un runar; diu que la gent tirarà allí de tot. 

Vicente Alberola li contesta que els contenidors per a la poda sí que s'hi posaran, que el que 

s'està fent ara és recollir propostes per a veure on podrien anar situats. Quant al runar, li diu 

que passe el punt d'ubicació. Comenta que ja s'han emés multes per aquest comportament. 

Puri Vives passa a la votació de l'acta anterior, que va quedar ajornada en el primer punt. 

Es vota a favor de la seua aprovació. 

 

I sense més assumptes a tractar, es dona per finalitzada la reunió 
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